



Bagsværd Skole

Bagsværd Hovedgade 60, 2880 Bagsværd

Telefon: 39 57 31 00

E-mail: bagsvaerd@gladsaxe.dk



Referat til skolebestyrelsesmøde

Tirsdag d. 3. december kl. 17.30 – 20.00

Toppen, 2. sal

Mødeleder: Liv (vikar for Poul)

Referent: Marie-Louise, souschef

Poul, Karoline og Hedvig har meldt afbud til aftenens møde.

Kl. 17.30 – 18.00

1. Nyt fra: (o)

Skolelederen:

- Ansættelsesforløb, ny faglig leder: Vi har lavet et nyt opslag, hvor vi har fjernet klubdelen. Vi oplever øget interesse og stærkere kandidater blandt ansøgningerne.

Forsøgsordning med skolemad: Vi er kommet i gang, og vi er meget begejstrede. Vi er meget glade for, at vi søgte og har fået muligheden. Der er mange elementer af god skole, når eleverne spiser sammen, taler sammen og bliver madmodige sammen. Det handler meget om børnefællesskaber! Vi har lavet opslag, da der er økonomi til at ansætte yderligere hjælp i køkkenet. Herefter vil køkkenet også kunne være et sted, hvor elever kan få mulighed for at hjælpe til. Måltidsheltene, lærere/ pædagoger og ikke mindste medarbejderne i køkkenet har ydet et kæmpe stykke arbejde.

Tyverier: Vi er meget frustrerede, og det er aftalt, at eleverne kan tage tingene ind i klasselokalerne og så låser vi lokalet, når vi ikke er tilstede. Vi er meget opmærksomme på situationen og taler med børnene løbende. Herudover har vi et skærpet fokus på ikke at udlåne vores nøgler.

Formanden:

- Har meldt afbud.

Eleverne:

- Der planlægges og arbejdes med følgende: trivselsdag for 6-9 klasse i februar, gallafesten, undersøgelse på vegne af fælleselevrådet om arbejdsmetoder i elevernes læring og så udarbejder elevrådet deres egen undervisningsmiljøundersøgelse, som bliver formuleret af elevrådet. Til vores skoleudviklingssamtale d. 28.1.26 har vi inviteret elevrådet med til at præsentere deres arbejde med undervisningsmiljøundersøgelsen.

Øvrige:

-

Input fra forældre:

- Ønske om at vi drøfter brugen af AI i skolen på et kommende møde.

kl 18.00 – 18.30

2. Kaniner på klubben!?? (o, d, b)

v Jesper og repræsentant fra klubben

Jesper har talt med dyreværnet, hvor han præsenterede vores historik med kaniner og bad om deres anbefalinger. De udtrykte meget tydeligt, at kaniner ikke er i velegnet dyr i klubregi. Det er mod dens natur. Skulle vi have dyr igen, så anbefalede de et dyr som marsvin. Marsvin kan dog kun holdes indedøre. Stalden ville ikke kunne rumme marsvin eller andre dyrehold på nuværende tidspunkt.

Rune understreger, at skal vi have dyrehold, så er det allervigtigste kvalitetssikringen og rammesætningen. Klubpersonalet har fortsat ikke et ønske om at have dyrehold.

Vi har en bekymring og opmærksomhed på at få eleverne i klubben -særligt nu hvor klubbens pris stiger med 100%. Hvordan får vi Klubbens gode arbejde/initiativer kommunikeret bedre ud til eleverne/ forældrene. Kan vi evt. lave en stærkere kobling mellem skole/klubben? Hvad skal være det nye trækplaster? Vi skal tænke klubben på andre måder.

Der bliver rejst en bekymring for, hvorvidt dyrehold blot bliver et quickfix og ikke langtidsholdbar løsning.

Vi skal stemme om kaninerne og dyrehold. Vi er ni stemmeberettigede:

Vi stemmer for/ imod at have kaniner: 1 stemmer for, 8 stemmer imod og 0 stemmer ved ikke.

Vi for/imod dyrehold hvor der peges på (marsvin): 4 stemmer for, to stemmer nej, 3 stemmer ved ikke. Jesper og Marie-Louise formulerer et svar til forvaltningen, hvor vi kommunikerer, at vi har haft tre behandlinger og generelt de pointer, som vi har behandlet på de seneste møder.

Vi vil gerne invitere Klubben med til et møde i det nye år, så de kan præsentere deres daglige virke, egen tanker om udvikling og tiltrækning til Klubben. Vi beslutter at afholde næste møde i Klubben.

kl 18.30 – 18.45

3. Forsøgsordning med skolemad – ambassadørskole!?!- (o, d, b)

v Jesper

- Bilag

Jesper er blevet kontaktet af Madkulturen, som har spurgt om vi ikke vil være ambassadørskole. Her vil vi kunne få noget ekstra rådgivning, men der skal samtidig også laves forskningsarbejde, svares på spørgeskemaer mm. Der vil være evaluering og spørgeskemaer i vores egen proces med madordningen, og vi synes, det er for ressourcekrævende at være en del af på nuværende tidspunkt. Vi vender fordele/ ulemper ved at deltage. Skolebestyrelsen støtter op om vores ønske om at sige nej tak i denne omgang.

kl 18.45 – 19.00

4. Principper – plan for oprydning og opdatering – tilbagemelding fra arbejdsgruppen (o, d, b)

v Mary, Karoline, Ole Michael og Jesper

- Bilag

Poul, Mary, Karoline, Ole Michael og Jesper har haft møde. De har gennemgået principperne på hjemmesiden og har lavet en plan/anbefaling for den videre proces. Den resterende del af skolebestyrelsen bakker op om dette. Der foreslås, at der udarbejdes principper om juniormesterlære og ture. Herudover vil vi gerne lave en skabelon/genre, så principperne skrives i samme tråd/ sprog og navngive dokumenterne mere tydeligt/enkelt, så det er nemmere at danne sig et overblik.

Kl 19.00 – 19.30

5. Kommunikationsplan og Sådan gør vi på Bagsværd Skole - præsentation (o, d)

v Marie-Louise og Jesper

- Bilag eftersendes

Vi har i ledelsen udarbejdet de to dokumenter. De er blevet præsenteret for årgangskoordinatorerne, MED og nu skolebestyrelsen. Der er har været fin repons blandt medarbejderne. Vi har et ønske om at have fælles holdepunkt på tværs af hele skolen samt en mere afstemthed i vores arbejdsprocesser.

Der er foreslået andre navne til både "kommunikationsplanen" og „Sådan gør vi“, hvor det er tydeligt, hvad de dokumenter har til hensigt. Der efterspørges forældrenes stemme gerne også med cases ift til hjem til skole og fx hvad gør man som forældre, når man oplever et svært samarbejde mm. Ordet konstruktiv ændres, da det kan opfattes nedladende eller provokerende.

Kl 19.30 – 19.50

6. Grænseoverskridende sprogbrug (o, d)

v José og Jesper

Sprogbruget kan være voldsomt på tværs af skolen/ fritid. Det fylder i mindre grad i indskolingen, men spirer også der. Vi udfolder problematikken og omfanget og taler ind i, hvorvidt det er noget, som vi kan arbejde med. Vi er interesseret i at arbejde videre med dette, da vi synes, at det har stor betydning for vores fællesskab. Marie-Louise tager kontakt til Headspace.

Kl 19.50 - 19.59

7. Evt (o)

Alexandra har udarbejdet plakater til ophæng vedrørende mobilbrug i aflevering og afhentnings situationer. Det foreslås, at vi får dem lavet til folie i gulvet, da ophæng på væggene nemt ikke ses i blandt alle de andre ting. Jesper tager kontakt til GPV.

Vel mødt!

Poul og Jesper

Liv (januar), Mary (februar), José (marts), Alexandra (april), Michael (maj), Anne (juni).